
A l'atenció del president/ presidenta del Consell de Barri de Sagrada Família 
 
EXPOSICIÓ DE FETS I RAONS 
 
L'any 2011, quan l'Escola dels Encants estava en barracons al solar entre c/Castillejos i Av 
Diagonal, es va detectar la presència de cobertes de fibrociment en unes naus adjacents. Es van 
sol·licitar unes analítiques privades i la intervenció de l'administració pública que finalment va 
consistir en la substitució de part de la sorra del pati de l'escola, l'enderroc d'una nau de titularitat 
publica i la posada en seguretat mecànica de les taulades d'una nau de titularitat privada. Altres 
cobertes de fibrociment presents a l'àrea no van ser intervingudes. 
8 anys després, davant de la inacció de l'administració pública, el progressiu deteriorament de les 
cobertes presents en el àrea, i el creixement de la comunitat escolar a la zona (el curs 2019-2020 
hi han 225 infants a l'escola Gaia, 475 infants a l'escola dels Encants i 87 a l'escola Leonor 
Serrano), les direccions de les escoles primàries Gaia i dels Encants i de l'escola bressol Leonor 
Serrano, juntament amb els representants de les famílies i amb el recolzament dels respectius 
consells escolars, van presentar un escrit conjunt (data ) adreçat al Districte de l'Eixample, al 
Consorci d'Educació de Barcelona i al Departament de Salut, sol·licitant una detecció urgent del 
risc per els infants, famílies i treballadores i unes accions clares i eficaces al respecte. 
 
A la iniciativa van seguir una sèrie de successos que seguidament resumim: 
- reunió entre totes les parts implicades el passat 3/06/2019 
- recollida de mostres d'una de les naus afectades i elaboració d'un informe per part del tècnic Luis 
Mallart, encarregat per el Districte 
- intervenció breu al Consell del districte del dia 19/11/2019 a petició del grup parlamentari d'ERC 
- reunió amb totes les parts implicades per la presentació dels resultats de l'informe i petició per 
part dels tres centres d'unes línies d'acció consensuades, el passat 25/10/2019 
- participació en la reunió amb les escoles afectades per l'amiant del barri de Sagrada Família 
convocada per la AAVV Sagrada Família el passat 07/11/2019 
 
Considerem que el problema de la presència d'amiant afecta a tot el barri sent un risc per la salut 
de tota la seva població resident i que és necessari i urgent informar i alertar a totes les entitats 
presents al barri sobre els riscos que aquesta situació comporta. 
 
PETICIÓ 
 
La inclusió d'un punt en l'ordre del dia amb el títol "El problema de la presència de cobertes de 
fibrociment al tocar de les escoles Gaia, Encants i Leonor Serrano i altres indrets del barri: riscos i 
actuacions urgents" per tractar aquest assumpte al Consell de Barri de la Sagrada Família 
convocat pel 27 de novembre de 2019 a les 19.00h 
 
A Barcelona, el 24 de novembre de 2019 
 
 
 
 
Francisco E. González Gil, en nom de les AFA de les escoles Gaia, Encants i Leonor Serrano 
 


